
Æ ld re råd e t Frederikssund

ÆRF-R-11-01-31 31. januar 2011

Dagsorden for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 31-01-2011 kl. 9:15-12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager:
Madsen,

Referent: 

Pkt. 1.

Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Martha Wickens, Erik Nielsen, Christian Heiberg, Ole Tinghøj, Gunner 

Inge Konig 

Betina Kjellerup

Orientering fra kommunen.
v/Afdelingsleder for plejeboliger Hanne Larsen kl. 9:15 -  10:00.

Organisationsdiagram for plejeboligområdet, oversigt over Frederikssund Kommune 
omsorgscentre og vision for plejeboligerne blev omdelt.

4 midlertidige boliger på Nordhøj er nedlagt og lokalerne er inddraget til kontorer.
Der er ingen midlertidige boliger på Solgården og Pedershave.
På de resterende omsorgscentre er de midlertidige boliger fordelt med 7 boliger på afdeling C -  De Tre Ege, 6 
boliger i stueetagen på Østergården og 8 boliger på Tolleruphøj.

I januar måned er C-fløjen på Pedershave taget i brug, den indeholder 2x12 boliger og heraf er de 23 boliger 
besat. Lundevej 18 D, er afviklet og borgerne flyttet til Pedershave.

Der er pt. 262 plejeboliger mod 298, når de sidste boliger på Pedershave tages i brug. 54 af boligerne er egnet 
til demens ramte borgere, og 21 boliger bruges til midlertidige ophold.

Der er 5 områdeleder og 25 gruppeledere fordelt på de 5 omsorgscentre. Det er de fysiske og organisatoriske 
rammer, der er afgørende for, hvor mange gruppeledere der er på hvert center.

For at optimere / nedbringe kommunens udgifter til tomgang på omsorgscentrene, er der gennemført et 
projektforløb med alle involverede samarbejdspartnere.
Dette har resulteret, i at udgifterne til tomgangen på årsbasis kommer til at koste ca. 50.000,- kroner i 2010.
I 2008 og 2009 har tomgangen kostet omkring 200 -  250.000,- kroner i alt.
De resterende 36 boliger på Pedershave som endnu ikke er taget i brug, kommer til at udgøre en manglende 
huslejeindtægt på kr. 6.800.- pr. mdr. pr. bolig.

Plejebolig området har stort fokus på samarbejdet mellem beboere, plejepersonalet og de pårørende. Der er 
udarbejdet en vision for plejeboligerne i Frederikssund Kommune, som skal efterleves afalle medarbejder. 
Ældrerådet påpeger i denne forbindelse, at det er beklageligt at bruger-pårørende rådene er nedlagt.

Der blev stillet forslag om, der for plejeboligområdet kunne indføres en intranet løsning i lighed med den 
skolerne har. Frederikssund Kommune har forespurgt CSC, som er leverandør af Kommunens omsorgssystem. 
De er villige til at opstarte et projekt, hvor Frederikssund skal være forsøgskommune. I første omgang skal det 
være muligt for borgerne, at se deres borgerjournal og på sigt kan det tænkes, at det bliver muligt at 
kommunikerer med borgere og pårørende.

Efter nedlæggelse af bruger-pårørende råd bliver der i de enkelte boliggruppe jævnligt holdt dialog møde med 
beboerne, hvor der lyttes til ønsker og behov. En gang årligt eller efter behov holdes der møde med de 
pårørende. Ordningen bliver evalueret efter 2 år.

Menuplanerne er ændret, så det ikke længere er muligt at vælge mellem 2 hovedretter, dog er der mulighed for 
at vælge en anden ret de dage, hvor der serveres fisk og indmad. I døgnkosten er inkluderet en biret. 
Prisoversigt over servicepakken medsendes referatet.

Samarbejdet med de frivillige fungerer godt på Tolleruphøj, De Tre Ege og Østergården, der arbejdes på at få



Pkt. 2. 

Pkt. 3.

Pkt. 4.

Pkt. 5. 

Pkt. 6.

Æ ld re rå d e t Frederikssund
et velfungerende samarbejde med de frivillige på Nordhøj og Solgården.
Frivillighedsordningerne prioriteres højt, da det er besluttet at hele ældreområdet skal involveres. 
Der kommer en tilbagemelding omkring ordningerne på et senere tidspunkt.

Godkendelse af dagsorden og referat fra 10-01-2011.
Godkendt uden bemærkninger. Ældrerådet efterlyser svar på spørgsmål stillet under eventuelt i referat fra 10. 
januar 2011.

Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due

Liste med mødedatoer i forbindelse med Handleplan for ældre 2011 til 2015, medsendes referatet.
Ældrerådet opfordrer til, at ældreorganisationerne samt bestyrelsesmedlemmer fra frivillighedscentrene deltager 
i processen omkring handleplanen.

Danske Ældreråd har sendt en indbydelse til temadag "Ældrerådets synlighed og medier - Hvordan 
præsenterer ældrerådet sine budskaber? Hanne deltager den 15. marts 2011 i Vordingborg -  kursuspris kr. 
750,00.

Årsberetning fra Ældrerådet medsendes referatet, og Ole viderebringer den til pressen.

Ældresagen har udarbejdet en oversiger over kommunernes fordeling af modtagne § 18 midler. Frederikssund 
Kommune er i 2010 tildelt 984.000,- kroner i bloktilskud og har fået udbetalt 465.000,- kroner svarende til 47 % 
af bloktilskuddet.

Økonomi.
v/ Martha Wickens

Omdeling af forslag til revideret budget for 2011.
Der er afsat 7.000,- kroner til afholdelse af temadag. Emner og strategi for temadagen sættes på dagsorden til 
næste møde.

Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Erik og Christian var til indvielse af de nye træningslokaler på Lundebjerggård. Der er mulighed for selvtræning i 
tidsrummet 8:00 til 16:30 på hverdag og 10:00 til 13:00 i weekenderne.
Ældrerådet opfordrer til, at der findes en løsning på problemstillingen omkring adgangsforholdene til 
Lundebjerggård.

Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne

Sag nr. 11 Aktiviteter i træningsenheden 2009-2010.
Orienteringssag. Grafiske fremstillinger findes på Frederikssund Kommunes hjemmeside.

Sag nr. 12 Udvikling og udarbejdelse af ældreplan 2011-2015.
Se pkt. 3 -  Orientering fra Formand.

Sag nr. 13 Rammerne for uanmeldt tilsyn på plejeboligområdet 2011 i henhold til Serviceloven.
Som et led i regeringens afbureaukratiseringsinitiativer bortfalder forpligtelsen til at udarbejde 
rapporten, som tidligere har været sendt til i høring i Ældrerådet.
I stedet udarbejdes en rapport efter hvert besøg. Rapporten sendes til høring i ledelsen på 
omsorgscenteret, hvorefter den endeligt godkendes og sendes til Afdelingsleder for 
plejeboligerne og Ældre- og Sundhedschefen.
Ældrerådet ønsker rapporten til gennemsyn.

Sag nr. 15 Kommunalt integrationsråd.
Ingen bemærkninger.

Sag nr. 17 Sundhedsprofil 2010, særligt for Frederikssund Kommune.
Orienteringssag. Sundhedsprofil undersøgelsen er gennemført i alle landets regioner.

Spørgeskema blev udsendt til 2450 borgere i Frederikssund. Der var en besvarelses procent 
på 55,1 svarende til 1349 borgere.
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Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet
Orientering fra Erik

Sag nr. 3 Driftsaftale mellem Slangerup Idræts- og Kulturcenter og Frederikssund Kommune.

Sag nr. 4 Solarier i svømmehaller.

Sag nr. 10 Frederikssund Bibliotekerne. Ferielukning.
Lokalbibliotekerne holder ferielukket 2 uger på skift i perioden 27. juni til og med 5. august 
2011 .

Sag nr. 11 Kulturpuljen 2010.
Der er modtager 49 ansøgninger, der er givet 8 afslag og 9 bevillinger er endnu ikke afsluttet. 

Dagsorden til møde den 1. februar 2011, var ikke tilgængeligt.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik

Sag nr. 6 DCU Camping Kulhuse - ansøgning om 18 nye pladser / enheder samt 4 hytter på § 3 
overdrev.

Sag nr. 9 Dækning af underskud i Vej og Park begrundet i særdeles hård og lang vinter for året 2010. 
Der har i 2010 været en merudgift på 325.000,- til salt.

Plan-og Udviklingsudvalget
Intet.

Pkt. 7. Høringsmateriale.
Kvalitetsstandarder 2011 -  træning.
Lise Lotte udarbejder høringssvar.
Gunner medbringer materiale omkring kørselsordning / Movia til næste møde.

Kvalitetsstandarder 2011 -  visitation til praktisk og personlig hjælp.
Lise Lotte udarbejder høringssvar.

Pkt. 8. Næste møde og sted.
Mandag den 28. februar 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2- AF105 på Rådhuset.

Pkt. 9. Eventuelt.
Hanne har skrevet læserbrev vedrørende besparelsen på hjemmeplejen / hjemmehjælpen, som svar på Tina 
Tving Staunings artikel i Lokal avisen.
Tina er orienteret.

Hanne har forespurgt Kaj Bang fra Nordgruppen omkring høring af kraftplanen.

På økonomiudvalgsmødet den 19. januar 2011 er det besluttet, at der ydes mødediæter til medlemmer af 
Ældrerådet og Handicaprådet.
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